
 

 
 

Interpellatie van Mevr. ALAMI :  Wasbare luiers. 
 
Mevr. Alami wijst erop dat voordat een baby schoon is, hij of zij gemiddeld meer dan een ton 

afval produceert, wat overeenkomt met ongeveer 5.000 wegwerpluiers. 
De materialen die in deze luiers worden gebruikt, zijn zeer vervuilend. Ze bevatten schadelijke 

chemicaliën. 
Als ze in het milieu achterblijven, kan het 300 tot 500 jaar duren voordat ze afgebroken zijn en 

ze zijn daarom giftig voor het grondwater.  
De productie van deze luiers heeft een negatieve impact op ecosystemen, biodiversiteit en 

lucht- en waterkwaliteit. 
Er is echter een alternatief dat ecologischer is en onze planeet meer respecteert: wasbare 

luiers. 
Deze luiers zijn niet alleen minder agressief voor de huid van baby's, ze zijn ook financieel 

aantrekkelijker voor ouders.  
Het probleem is de initiële investering, aangezien je ongeveer vijftien luiers moet kopen om 

zelfvoorzienend te zijn, en deze investering kan een drempel vormen voor ouders.  
De gemeente kan het gebruik van wasbare luiers ondersteunen door bijvoorbeeld een 

aankooppremie toe te kennen.  
Deze premie is al ingevoerd in bijna 50 gemeentes in Wallonië en Brussel, waaronder Brussel-

Stad, Ganshoren en Etterbeek. De gemeente Etterbeek heeft bevestigd dat de premie een groot succes 
is.  

De invoering van wasbare luiers zou dus ook overwogen kunnen worden in de gemeentelijke 
kinderdagverblijven.  

Aangezien de Ukkelse  kinderdagverblijven plaats bieden aan meer dan 800 kinderen, 
belanden er naar schatting meer dan 215.000 wegwerpluiers (of 43 ton) in de verbrandingsoven.  

Is deze mogelijkheid onderzocht of zijn er andere initiatieven genomen om wasbare luiers te 
promoten? 

Met haar interpellatie wil mevr. Alami een debat op gang brengen over wasbare luiers in Ukkel, 
om zo bij te dragen tot de bescherming van het milieu en de gezondheid van onze kinderen. 

 
Schepen Hublet is van mening dat de opmerking van mevr. Alami volkomen relevant is en wijst 

erop dat een van de onderdelen van het onlangs goedgekeurde Klimaatplan melding maakt van de 
wens om "zero waste" in kinderdagverblijven te bevorderen.  

Overschakelen op wasbare luiers is ongetwijfeld een groenere keuze omdat het de 
hoeveelheid afval vermindert en minder natuurlijke hulpbronnen vereist. 

Er moet echter rekening worden gehouden met andere factoren, zoals het water en de energie 
die worden verbruikt bij het wassen van de luiers en de productie van de luiers zelf.  

De aankoop van herbruikbare luiers vergt een grotere initiële investering van de ouders maar 
deze investering kan op lange termijn geld besparen, vooral als de ouders meerdere kinderen hebben. 

Het college heeft voor 2024 geen specifiek budget geoormerkt voor de toekenning van een 
premie voor de aankoop van wasbare luiers. Dit kan natuurlijk in de toekomst worden overwogen. 
Schepen Hublet wijst er echter op dat premies momenteel worden toegekend via handelscheques en 
dat er blijkbaar geen Ukkelse bedrijven zijn die dergelijke luiers aanbieden.  

Wat het mogelijke gebruik van wasbare luiers in kinderdagverblijven betreft, wijst schepen 
Hublet erop dat er een onderzoek is gestart.  
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Momenteel zijn het de ouders die de luiers van hun kinderen naar de kinderdagverblijven in 
Ukkel brengen, wat verschillende modellen en kosten met zich meebrengt, rekening houdend met 
mogelijke allergieën, enz. 

De ONE is geen voorstander van het opleggen van wasbare luiers in kinderdagverblijven zolang 
de kosten door de ouders worden gedragen.  

Sommige bedrijven in het Brusselse gewest bieden een volledige verhuurdienst voor wasbare 
luiers aan (terbeschikkingstelling van bakken en luiers + ophaling en wassen) om kinderdagverblijven 
in staat te stellen de doelstelling "zero waste" te bereiken. 

Afgelopen januari zijn de directrices van kinderdagverblijven gevraagd naar deze mogelijkheid. 
Ze zijn niet tegen, maar willen eerst een testfase op een proeflocatie. Het is duidelijk dat het personeel 
erbij betrokken moet worden om de overgang soepel te laten verlopen. 

In ieder geval wordt er op dit moment binnen het dienst aan deze kwestie gewerkt en zal er 
tijdens de volgende zittingsperiode zeker dieper op worden ingegaan. 


